
Protokół 7/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Lenartowice w dniu 7.02.2019 r.
w siedzibie Rady Osiedla Lenartowice przy ul. Nowowiejskiej 8

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1) Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska;
2) Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowych -

Artur Maruszczak;
3) Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych – Wojciech Jagiełło;
4) Kierownik Referatu w Wydziale Ochrony Środowiska i Rolnictwa – Ewa Kania-Akonom;
5) Przewodniczący Zarządu Osiedla Lenartowice– Jerzy Pałys;
6) Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński;
7) Przedstawiciel Policji - Jakub Rybiński;

W toku spotkania Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia Budżetu Obywatelskiego w 2019
r., stanu jakości powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji i remontów na terenie
miasta, w tym osiedla Lenartowice oraz udzieliła odpowiedzi na zadane przez mieszkańców pytania dotyczące
funkcjonowania miasta i osiedla Lenartowice.

I. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta wskazała, iż w bieżącym roku kwota przypadająca w ramach Budżetu  Obywatelskiego na
osiedle Lenartowice wynosi 71.784,00 zł. Ogólnie na cale miasto przeznaczona jest kwota 1.800.000 zł ,
podzielona na 16 osiedli .Zgłoszenie zadania w osiedlu winno się odbyć w terminie do 31 stycznia 2019 roku
pisemnie na adres siedziby zarządu osiedla bądź przy pomocy platformy internetowej
www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl. Do 15 lutego 2019 roku będzie przeprowadzona weryfikacja
zgłoszonych zadań pod względem formalnym. Dopuszczone do głosowania zadania będą przez mieszkańców
wybierane w dniach od 27 lutego do 6 marca 2019 r. w siedzibach rad osiedli w godzinach od 16:00 do 20:00
lub elektronicznie od 8 do 31 marca 2019.

Prezydent Miasta przypomniała, iż niewykorzystane w danym roku środki Budżetu Obywatelskiego zasilą pulę
środków na kolejny rok. Można też gromadzić przydzielane każdego roku pieniądze i wtedy zgłosić większe,
wieloletnie zadanie. Prezydent Miasta przypomniała, że sam fakt zgłoszenia zadania nie wystarczy, trzeba
następnie samemu zagłosować oraz zachęcić innych do glosowania

II. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

1. Gmina podjęła działania wspomagające wszystkich, którzy przechodzą na ogrzewanie ekologiczne,
dofinansowując do 50%  kosztów wykonania związanych z tym prac.

2. Zgodnie wskazaniem Prezydenta Miasta, Komendant Straży Miejskiej poinformował, że Straż Miejska
podejmuje czynności kontrolne, sprawdzając domowe paleniska. Są nakładane mandaty, a także wnioski o
ukaranie kierowane do sądu.

3. Prezydent Miasta podkreśliła, iż Gmina Kędzierzyn-Koźle wraz z PGNiG podjęła wspólne działania na rzecz
promowania ogrzewania gazowego. Nie wszędzie jest to możliwe, ale tam gdzie istnieje możliwość podłączenia
do sieci gazowej, PGNiG przygotuje darmowy projekt podłączenia do sieci. Pomoże również zainteresowanym
napisać odpowiedni wniosek o przyłączenie.

4. Prezydent Miasta poinformowała, iż po wdrożeniu przez Gminę działań proekologicznych analiza poziomu
zanieczyszczenia powietrza w naszym mieście wykazała, że dane pomiarowe z 2018 r. są zdecydowanie lepsze
niż te sprzed trzech.

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/


III. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA, W TYM OSIEDLA Lenartowice.

Prezydent Miasta poinformowała, iż :

1) zakończono remont al. Jana Pawła II;

2) na wiosnę przeprowadzone będą nasadzenia wzdłuż al. Jana Pawła II ;

3) Gmina rozpocznie remonty bocznych ulic, natomiast główne arterie są już wyremontowane lub
przebudowane zgodnie  z aktualnymi wymogami technicznymi;

4) nowo wybrana firma prowadząca inwestycję na kompleksie basenów „wodne OKKO” w czerwcu tego roku
odda basen otwarty, natomiast w IV kwartale tego roku pozostałe części obiektu;

5)w I połowie roku do użytku zostanie oddane do użytku zmodernizowane targowisko;

6) w 2019 roku zostanie oddane do użytku nowo wybudowane hospicjum zlokalizowane przy ul.
Szymanowskiego;

7)  zostanie utworzonych 50 nowych miejsc w żłobku na ul. Piotra Skargi;

8) remont rynku jest w trakcie realizacji.

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE
FUNKCJONOWANIA MIASTA I OSIEDLA LENARTOWICE:

Mieszkańcy osiedla sformułowali następujące pytania na które udzielono następujących odpowiedzi:

1.Na jakim etapie jest rewitalizacja „wyspy”?

Prezydent Miasta poinformowała, iż aktualna cena wykupu terenów położonych na przedmiotowej „wyspie” to
1 400 000 zł, grunt ten należy do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa.

2. Czy Gmina jest zainteresowana przejęciem działek obejmujących łącznik ul. Nałkowskiej i ul.
Nowowiejskiej?

Prezydent Miasta odpowiedziała, że fragment tej drogi należy do Skarbu Państwa, którą zarządza Powiat.
Przypomniała, iż pomimo podjętych starań już w zeszłym roku, nie osiągnięto żadnego wymiernego skutku,
nadmieniając po raz kolejny, że działania prowadzone wobec tej drogi (nie należącej do miasta Kędzierzyn-
Koźle, tylko do powiatu) byłyby sprzeczne z prawem. Wskazała na możliwość  wysypania materiału
budulcowego na powierzchnię drogi gruntowej poprzez prywatne działania mieszkańców, po wcześniejszym
uzyskaniu zgody powiatu.

3. Kiedy zostanie wysypany materiał budulcowy (tłuczeń) na nawierzchnie drogi łącznika ulic Połanieckich z
Modrzejewskiej ?

Zastępca Prezydenta Miasta przypomniał o ograniczonych możliwościach finansowych Gminy Kędzierzyn-
Koźle w tym zakresie. W momencie gdy środki finansowe zostaną na ten cel zebrane, zostanie on niezwłocznie
zrealizowany.

4.Poprzez jakie odcinki będzie przebiegać obwodnica północna ?

Zastępca Prezydenta Miasta wskazał na pozwolenie środowiskowe, na którym oparta jest budowa obwodnicy,
przypomniał o możliwości zgłoszenia się do Urzędu Miasta w celu zapoznania się z mapą dokładnej trasy
przebiegu obwodnicy, poinformował o planowanym spotkaniu z projektantami obwodnicy.

Prezydent Miasta odpowiedziała, iż w planach jest w tym roku wykonanie projektu technicznego połączenia
ulicy Przyjaźni z obwodnicą



5 W jaki sposób można uniemożliwić wjazd samochodów wielkogabarytowych na teren Lenartowic?

Przedstawiciel Policji wskazał na możliwość fotografowania problematycznych pojazdów, a następnie
przesyłania zdjęć Policji.

6 Czy istnieje możliwość przejechania ulicą Przyjaźni w Blachowni?

Prezydent Miasta przypomniała o możliwości przejechania tą drogą od 15:30 do 7:30, aczkolwiek przypomniała
o tym że droga ta jest placem budowy, zatem przejazd następuje na własną odpowiedzialność.

7. Czy rozwiązany zostanie problem niewłaściwego odwodnienia ul. w rejonie ul. Modrzejewskiej?

Zastępca Prezydenta  Miasta poinformował, że jest zlecona dokumentacja techniczna tego zakresu.

8. Dlaczego nie funkcjonuje przystanek autobusowy na ulicy Połanieckich ?

Prezydent Miasta poinformowała, iż powiat nie ma w planach remontu pętli autobusowej na tym przystanku.
Wobec faktu iż przystanek ten stoi na gruncie należącym do Skarbu Państwa, proponowane jest przeniesienie
przystanku w inne miejsce.

9. Czy istnieje możliwość naprawy nawierzchni dróg ul. Nowowiejskiej oraz na odcinku przylegającym do
kurników ?

Prezydent Miasta zapewniła, iż przekaże informację o konieczności naprawy tego odcinka drogi właściwym
służbom.

10. Jaki jest plan rozbudowy osiedla Lenartowice w 2019 roku?

Problemem dróg na osiedlu Lenartowice jest ich przynależność do powiatu.  Przypomniała o możliwości
„gromadzenia” środków danego osiedla w ramach kolejnych edycji Budżetu Obywatelskiego.

11. Czy jest możliwość założenia monitoringu przy boisku?

Prezydent miasta poinformowała o trudnościach technicznych w realizacji objęcia całego obszaru miasta
Kędzierzyn-Koźle. Zaapelowała o cierpliwość oraz zapewniła o systematycznym wdrażaniu poprawy
bezpieczeństwa poprzez dołączanie kolejnych punktów objętych zakresem monitoringu. Docelowo ma być 80
kamer.

12. Czy istnieje możliwość wykonania chodnika łączącego przedszkole z placem zabaw?

Prezydent Miasta poinformowała o konieczności w pierwszej kolejności wykupu prywatnych działek. Dopiero
kolejnym etapem jest ingerencja w tworzenie nowych ścieżek dla pieszych.

V.INFORMACJE DODATKOWE.

Zaproszony na spotkanie przedstawiciel Policji - dzielnicowy, przedstawił następujące informacje i komunikaty:
1) przestrzegł mieszkańców przed nasilającymi się włamaniami do mieszkań, domków jednorodzinnych oraz

kradzieżami - w związku z tym apelował do zebranych o większą czujność;
2) poinformował o skuteczności działań Policji dzięki korzystaniu przez mieszkańców z nowej aplikacji

„Krajowe mapy zagrożeń bezpieczeństwa;
3) przypomniał, iż ściągnięta na telefon aplikacja „Moja Komenda” pozwala odszukać dzielnicowych w

całym kraju, bez względu na miejsce przebywania właściciela telefonu;
4) poinformował o liczbie patroli przypadających na osiedle Lenartowice.

Komendant Straży Miejskiej poinformował mieszkańców osiedla Lenartowice o działaniach podjętych
wobec sprawców czynów, polegających na spalaniu zakazanych substancji.

Po przedstawieniu wyżej wymienionych informacji zakończono spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z
mieszkańcami osiedla Lenartowice.

Protokołował Maciej Ryś


